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Beantwoording van de vragen 

Inleiding 
In de sociale media van INSTA d.d. 23 januari 2025 is er een uitzending geweest, over dat de stoepen steeds vaker 
opengaan! 
“In deze video leggen we het uit We gebruiken steeds meer stroom: Koken op inductie, rijden elektrisch en verwarmen 
onze huizen met warmtepompen. Het stroomnetwerk kan deze grote vraag naar stroom niet meer aan en dat zorgt voor 
problemen. Daarom gaan we samen met Stedin het stroomnetwerk uitbreiden” 
Zie ook onderstaande link. 
Instagram.com/De stoep gaat vaker open 
Eerder vragen over gesteld. 
Inwonersbelangen heeft eerder vragen over gesteld: In 2020 “communiceren we nog met elkaar” en in 2022 met als 
onderwerp “het straatwerk gaat weer open”! 
De gemeente voert als beheerder de regie over de openbare ruimte en coördineert hierin. 
Deze coördinatie heeft als doel zorg te dragen voor de veiligheid, en de overlast voor haar inwoners en het verkeer te 
beperken. 
Wat betekent deze werkzaamheden voor Woerden en haar kernen? 
Op dit moment telt de gemeente Woerden 345 transformatorhuisjes, voor 2050 moeten daar ongeveer 100 extra 
transformatorhuisjes bijgeplaatst worden en ook dient er tientallen kilometers kabels te worden aangelegd. 
De gemeente Woerden gaat hierbij nauw samenwerken met Stedin. 

Vragen.  
Naar aanleiding hiervan heeft Inwonersbelangen de volgende vragen: 

1.    Voor de plaatsbepaling van deze 100 extra transformatiehuisjes, gaat dit in overleg met de inwoners? 

ANTWOORD: Techniek en veiligheid zijn leidend bij de locatiekeuze. Plaatsbepaling gaat gezien de urgentie van de 
energietransitie en de vaak schaarse locatieopties niet in overleg met inwoners. De gemeente is daarnaast juridisch niet 
verplicht om de inwoners te betrekken in het besluitvormingsproces. Desondanks worden binnen onze gemeente 
omwonenden gedurende het besluitvormingsproces optimaal geïnformeerd. De gemeente geeft direct omwonenden aan 
de beoogde plaatsingslocatie de mogelijkheid om aan te geven of er eventuele zwaarwegende bezwaren bestaan tegen 
het gebruik van de locatie. Vervolgens nemen wij de eventuele bezwaren mee in de besluitvorming. Tenslotte worden de 
omwonenden voorafgaand aan de fysieke plaatsing van het transformatorhuisje geïnformeerd over de werkzaamheden. 

 
2a.    Wordt er goed gekeken naar de veiligheid voorafgaande het plaatsen van deze objecten? 

ANTWOORD: Ja, zoals aangegeven bij vraag 1 is veiligheid leidend bij de locatiekeuze. 



  

2b.   Hoe worden de locaties voor de nieuwe transformatorhuisjes geselecteerd? 

ANTWOORD: De gemeente Woerden heeft eind vorig jaar een Samenwerkingsovereenkomst (SOK) met Stedin 
getekend om gezamenlijk en op buurtniveau tot selectie van de benodigde toekomstige locaties te komen. In de SOK is 
opgenomen op welke wijze de samenwerking middels een Belangentafel wordt vormgegeven en welke 
besluitvormingsprocessen gevolgd dienen te worden om te komen tot een locatiekeuze. De gemeente heeft de regie op 
de aanleg van de transformatorstations en uiteindelijk ook het laatste woord wat betreft de definitieve locatiekeuze.   

  

2c.   Wordt er een locatie specifieke risicoanalyse uitgevoerd? 

ANTWOORD: Ja, locaties worden gewogen op verkeersveiligheid, sociale veiligheid, bereikbaarheid en veiligheid voor 
Stedin monteurs (vluchtroutes). 

  

 
3.    Heeft de gemeente Woerden ook een aandeel voor wat betreft de planning? 

ANTWOORD: Ja, Op basis van de SOK gaan Stedin en gemeente gezamenlijk een Belangentafel inrichten om de 
planning, locatiekeuze en uitvoering vast te stellen. 

 
4.    Als de stoepen worden opengebroken worden dan wel de verlaten kabels (kabels die met een open eind liggen) 
verwijdert, zodat er ruimte gemaakt wordt onder in de grond? 

ANTWOORD: Ja, mits dit technisch mogelijk is verwijderd Stedin dan haar eventueel aanwezige verlaten kabels en 
leidingen. Een voorbeeld van een situatie waarbij dit om technische redenen niet kan is als het verwijderen van de 
verlaten kabels en leidingen tot gevolg heeft dat hiervoor bijvoorbeeld gezonde bomen weggehaald dienen te worden 
omdat de kabels en leidingen daaronder lopen. 

  
5.    Hoe houdt de gemeente de regie als het straatwerk dusdanig slecht wordt verdicht en dicht gestraat? Gebeurt dit 
conform de NEN 7171-1 en NEN 7171-2? NEN-7171-1-ordening-ondergrondse-netten 

ANTWOORD: De gemeente heeft de regie en houdt toezicht op het verdichten van het straatwerk gedurende en na 
afloop van de graafwerkzaamheden. Gemeentelijke toezichthouders houden op basis van de gemeentelijke regelgeving 
dagelijks toezicht op werkzaamheden aan kabels en leidingen. Daarbij laten zij  betreffende aannemers de eventuele 
ondermaatse sleufverhardingen direct herstraten. In het gemeentelijke kabels en leidingbeleid (AVOI-verordening en 
bijbehorende beleidsregels) zijn de vigerende NEN normen opgenomen en verplicht gesteld bij de uitvoering door de 
netbeheerders. 

Ter verduidelijking: de NEN 7171-1 en NPR 7171-2 zien niet op het herstraatwerk en bijbehorende verdichting. De norm 
NEN 7171-1 en de praktijkrichtlijn NPR 7171-2 geven respectievelijk de criteria voor de ligging van kabels en leidingen in 
de straat en een beschrijving van het proces om te komen tot die ligging. 

 
6.    Waarom biedt de gemeente Woerden geen extra zand aan op die plekken waar het dringend nodig is om 
verzakkingen te verhelpen en de grond op te hogen? 

ANTWOORD: De gemeente houdt het onderhoud van openbare verhardingen in verband met veiligheid 
en  aansprakelijkheid in eigen beheer. Indien inwoners gebreken aan de openbare verhardingen constateren, kunnen zij 
dit melden bij de gemeente via de daarvoor beschikbare kanalen. Onveilige situaties en klein onderhoud worden door het 
Wijkteam opgepakt. 
Verzakkingen als gevolg van werkzaamheden aan kabels en leidingen worden door de eerder genoemde toezichthouders 
opgepakt en door de veroorzaker weer hersteld. 

 
7.    Heeft de gemeente Woerden in kaart op welke plekken (de verzakkingen) dit probleem zich voordoen? 

ANTWOORD: Verhardingen kunnen op langere termijn door meerdere oorzaken degenereren, zoals natuurlijke 
bodemzettingen en overbelasting. Op basis van reguliere weginspecties en meldingen bepaalt de gemeente daarom de 
onderhoudsmaatregelen aan alle openbare verhardingen die in beheer en/of eigendom van de gemeente zijn. 



  

8.    Kan er ook rekening worden gehouden dat er mogelijk ook bijvoorbeeld kabelkokers (vierkante buis met 
compartimenten) worden aangelegd, zodat de telecombedrijven hiervan gebruik van kunnen maken voor toekomstige 
kabelwerkzaamheden, waardoor het herhaaldelijk openbreken van het straatwerk grotendeels kan worden voorkomen? 
Zie ook pilot van de gemeente Alphen aan den Rijn Pilotproject-bundeling-telecomkabels. Kan het college met de 
betreffende gemeente of andere gemeenten contact opnemen om de ervaringen uit te wisselen, (wellicht zijn er meer 
innovaties) zodat het wiel niet opnieuw uitgevonden hoeft te worden? 

ANTWOORD: Kabelkokers kunnen wellicht rendabel zijn op complexe locaties met veel kabels en leidingen, bijvoorbeeld 
stadscentra. Vooralsnog blijkt uit de praktijk dat deze (kosten)technisch niet haalbaar zijn voor tracés in woonbuurten en -
wijken. Wij houden de (toekomstige) technische ontwikkelingen proactief in de gaten en hebben hierover ook met andere 
gemeenten contact. 

 
9.    Hoe is de planning voor de uitbreiding van de transformatorhuisjes en de aanleg van de kabels tot 2050? 

ANTWOORD: De volledige planning is momenteel niet bekend en is afhankelijk van veel factoren, o.a. de verzwaring van 
het landelijke hoogspanningsnet door TenneT, de beschikbaarheid van traforuimtes en stroomkabels, en de (momenteel 
beperkte) beschikbaarheid van aannemers en personeel om e.e.a. uit te voeren. Ook speelt de gemeentelijke 
warmtevisie een rol bij het bepalen van de benodigde elektriciteitscapaciteit. Bijvoorbeeld is er in het geval van de aanleg 
van een warmtenet minder elektriciteit nodig in een wijk. 

 
10.    Hoe wordt de communicatie met bewoners en lokale bedrijven georganiseerd? Ook denkend aan inwoners die geen 
sociale media hebben? 

ANTWOORD: Omgevingsmanagers van Stedin en de gemeente gaan in de eerder genoemde Belangentafel gezamenlijk 
de communicatie met de omgeving afstemmen. En dit daarna ook implementeren. Hierbij zal zeker ook rekening worden 
gehouden met inwoners die geen sociale media hebben. 

 
11.    Worden er gezamenlijke inspecties of evaluaties van de werkzaamheden uitgevoerd door de gemeente en Stedin? 

ANTWOORD: Toezicht en inspectie van werkzaamheden in verband met het straatwerk worden door de gemeentelijke 
toezichthouders uitgevoerd op basis van de gemeentelijke regelgeving, zie hierbij het antwoord op vraag 5. Evaluaties 
van het gehele proces vinden plaats in de gezamenlijke Belangentafel. 
  

  

 
 
Bijlagen 

1. Vragen reglement van orde: D/25/174039 
  

 
 


